



سازمان تامین اجتماعی
مدیرعامل

بسمه تعالی

وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی

تاریخ: ۱۴۰۴/۰۱/۱۷

شماره: ۱۰۰۰/۱۴۰۴/۱۹۳

پوست: دارد

«بخشنامه»

معاونت بیمه‌ای

موضوع: دستمزد مبنای کسر حق بیمه در سال ۱۴۰۴

معاونین محترم...
مدیرکل محترم ستادی...
مدیرکل محترم تامین اجتماعی استان...
مدیر محترم دمان تامین اجتماعی استان...
مدیران عامل شرکتها و موسسات تابعه
باسلام

به پیوست تصویر بخشنامه شماره ۲۳۱۷۱۱ مورخ ۱۴۰۳/۱۲/۲۸ وزارت محترم تعاون، کار و رفاه اجتماعی موضوع تصویب نامه جلسه مورخ ۱۴۰۳/۱۲/۲۵ شورایی عالی کار در خصوص تعیین حداقل دستمزد روزانه و سایر سطوح دستمزدی و حداقل مزایای پرداختی به کارگران مشمول قانون کار در سال ۱۴۰۴ ارسال و میزان افزایش دستمزد روزانه مبنای کسر حق بیمه از ابتدای سال جاری را به شرح ذیل اعلام می‌نماید. واحدهای اجرایی مکلفند ضمن اطلاع رسانی به کارفرمایان مشمول قانون تامین اجتماعی مراتب را به هنگام دریافت لیست و حق بیمه ماهیانه رعایت نمایند:

- ۱- حداقل دستمزد روزانه مبنای وصول حق بیمه بیمه‌شدگان مشمول قوانین کار و تامین اجتماعی (به استثنای مشاغل و فعالیت‌های دارای دستمزد مقطوع) مبلغ ۳,۴۶۳,۶۵۶ ریال اعلام می‌گردد.
- ۲- سایر سطوح دستمزدی براساس آخرین دستمزد روزانه سال ۱۴۰۳، معادل ۳۲ درصد به علاوه رقم ثابت روزانه ۳۱۰,۵۳۵ ریال به شرح ذیل افزایش می‌یابد.

مزد روزانه شغل سال ۱۴۰۴ = $(۳۱۰,۵۳۵ + ۱/۳۲ \times \text{آخرین مزد روزانه شغل در سال } ۱۴۰۳)$

- ۳- به موجب بند (۲) مصوبه مزبور و تبصره‌های ذیل آن و نیز دستورالعمل‌های صادره از سوی اداره کل روابط کار، جبران خدمت و بیمه بیکاری وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی و جداول مربوطه، کلیه کارفرمایان مکلفند از مبلغ مزد پایه سنواتی کارگران مشمول قانون کار (اعم از کارگاه‌های دارای طرح طبقه بندی و فاقد طرح طبقه بندی مشاغل) که "دارای حداقل یک سال سابقه کار در همان کارگاه شده یا یک سال از دریافت آخرین پایه سنواتی آنان گذشته است" مبلغ روزانه ۹۴,۰۰۰ ریال، حق بیمه متعلقه را کسر و با رعایت ماده (۳۹) قانون تامین اجتماعی و آئین نامه اجرایی مربوطه به سازمان پرداخت نمایند.

ش.ش: ۱۱۷۹۱۴۶۵۸

تران، خیابان آزادی، پلاک ۳۵۹، کپرتی: ۱۴۵۷۹۶۵۵۹۵، تلفن: ۶۴۵۰۱



تازه‌های حسابداری

ACCPress.com





سازمان تأمین اجتماعی
مدیرعامل

بسمه تعالی

وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی

تاریخ: ۱۴۰۴/۰۱/۱۷

شماره: ۱۰۰۰/۱۴۰۴/۱۹۳

پوست: دارد

«بخشنامه»

۴- با توجه به اینکه طبق بند های (۳)، (۴) و (۵) تصویبنامه فوق الذکر مقرر گردیده است کارفرمایان مشمول قانون کار از ابتدای سال ۱۴۰۴ به کلیه کارگران اعم از دائم و موقت، مجرد یا متأهل ماهیانه مبلغ ۲۲,۰۰۰,۰۰۰ ریال بابت کمک هزینه اقلام مصرفی خانوار به عنوان مزایای رفاهی و انگیزه‌ای، مبلغ ۹,۰۰۰,۰۰۰ ریال بابت کمک هزینه مسکن کارگری و همچنین مبلغ ۵,۰۰۰,۰۰۰ ریال به عنوان حق تأهل پرداخت نمایند، لذا کارفرمایان کارگاه‌های مشمول قانون کار می‌بایست طبق بند (۵) ماده (۲) قانون تأمین اجتماعی و آیین‌نامه اجرایی ماده (۳۹) قانون اخیرالذکر با رعایت بخشنامه‌های (۵) و (۵/۱) جدید درآمد به هنگام تنظیم صورت مزد و مزایا نسبت به درج مبالغ یادشده به همراه سایر اقلام مشمول کسر حق بیمه از جمله اضافه کاری و ... در ستون مربوطه و کسر حق بیمه متعلقه و پرداخت آن به شعبه اقدام نمایند.

توجه: لازم می باشد که چنانچه براساس مصوبه هیأت محترم وزیران، مبلغ حق مسکن قابل پرداخت به بیمه‌شدگان در سال ۱۴۰۴ افزایش یابد، مراتب مجدداً جهت اقدام اعلام خواهد شد.

۵- به هنگام محاسبه حق بیمه آن دسته از بیمه‌شدگان که در آخرین گزارش بازرسی انجام شده مربوط به قبل از ۱۴۰۴/۰۱/۰۱، دستمزد آنان بیش از حداقل دستمزد روزانه (۳,۴۶۳,۶۵۶ ریال) درج گردیده است، چنانچه در سال ۱۴۰۴ کارفرما از ارسال لیست و پرداخت حق بیمه بیمه‌شدگان مذکور خودداری و یا در لیست‌های ارسالی ترک کار آنها را اعلام ننماید، می‌بایست دستمزد و مزایای آن‌ها به شرح بندهای فوق الذکر تعیین و سپس مبنای محاسبه حق بیمه ماهیایی که لیست آن ارسال نشده است قرار گیرد.

۶- حداقل مبنای پرداخت حق بیمه بیمه‌شدگان ادامه بیمه به طور اختیاری مطابق بخشنامه (۶۸۶) امور بیمه‌شدگان به شماره ثبت ۱۰۰۰/۹۸/۱۸ مورخ ۱۳۹۸/۱/۵ برابر ۱/۲ حداقل دستمزد مصوب شورایعالی کار خواهد بود.

همچنین مبنای پرداخت حق بیمه بیمه‌شدگان ادامه بیمه به طور اختیاری که مبنای پرداخت حق بیمه آنان در سال ۱۴۰۳ از رقم روزانه ۳,۴۶۳,۶۵۶ ریال بیشتر می‌باشد، همانند سایر سطوح دستمزدی معادل ۳۲ درصد به علاوه رقم ثابت روزانه ۳,۱۰,۵۳۵ ریال مطابق روش ذیل در سال جاری افزایش می‌یابد که در هر حال از ۱/۲ حداقل دستمزد مصوب شورایعالی کار کمتر نخواهد بود.

مبنای پرداخت حق بیمه روزانه در سال ۱۴۰۴ = $۳۱۰,۵۳۵ + ۱/۳۲ \times$ آخرین مبنای پرداخت حق بیمه روزانه در سال ۱۴۰۳

۷- حداقل مبنای پرداخت حق بیمه بیمه‌شدگان صاحبان حرف و مشاغل آزاد در سال ۱۴۰۴ معادل رقم روزانه ۳,۴۶۳,۶۵۶ ریال خواهد بود. همچنین با توجه به مفاد بند ۴ دستور اداری شماره ۱۰۰۰/۹۹/۱۲۱۲۶ مورخ ۹۹/۱۲/۲۰ در مواردی که دستمزد مبنای پرداخت حق بیمه صاحبان حرف و مشاغل آزاد بالاتر از حداقل دستمزد مصوب شورایعالی کار در سال ۱۴۰۳ باشد، می‌بایست ضریب دستمزد مربوطه نسبت به حداقل دستمزد مصوب شورایعالی کار در سال ۱۴۰۴ رعایت گردد.

ش.ش: ۱۱۷۹۱۴۶۵۸

تران، خیابان آزادی، پلاک ۳۵۹، کدپستی: ۱۴۵۷۹۶۵۵۹۵، تلفن: ۶۴۵۰۱



مثال) بیمه‌شده‌ای در سال ۱۴۰۳ نسبت به انعقاد قرارداد بیمه صاحبان حرف و مشاغل آزاد با دستمزد مبنای پرداخت حق بیمه روزانه ۹۰،۶۹،۶۸۵ ریال اقدام نموده است. با توجه به اینکه دستمزد روزانه مذکور نسبت به حداقل دستمزد سال ۱۴۰۳ معادل ۳/۸ می‌باشد، بنابراین دستمزد مبنای پرداخت حق بیمه روزانه وی در سال ۱۴۰۴ برابر فرمول ذیل به مبلغ ۱۳،۱۶۱،۸۹۳ ریال خواهد بود.

دستمزد مبنای پرداخت حق بیمه سال ۱۴۰۴ = $۳،۴۶۳،۶۵۶ \times$ ضریب دستمزد مربوطه نسبت به حداقل دستمزد سال ۱۴۰۳ معادل ۳/۸) تذکر: مبنای پرداخت حق بیمه بیمه‌شدگان ایرانیان خارج از کشور و بیمه‌های توافقی مطابق دستور اداری شماره ۱۰۰۰/۹۹/۱۲۱۲۶ مورخ ۹۹/۱۲/۲۰ خواهد بود.

۸- کلیه پرداختی‌های آن دسته از مقرری بگیران بیمه بیکاری که تاریخ وقوع بیکاری آنان از تاریخ ۱۴۰۴/۰۱/۰۱ به بعد می‌باشد، با رعایت حداقل دستمزد سال ۱۴۰۴ خواهد بود. همچنین پرداختی‌های آن دسته از مقرری بگیران بیمه بیکاری سنوات قبل که در سال ۱۴۰۴ ادامه می‌یابد و مبلغ آن کمتر از حداقل دستمزد سال ۱۴۰۴ می‌باشد تا مبلغ حداقل دستمزد سال ۱۴۰۴ ترمیم می‌گردد.

۹- ضریب دستمزد رانندگان حمل و نقل بار و مسافر بین شهری موضوع بند (۷) هشتصد و چهارمین جلسه هیأت مدیره مورخ ۱۳۸۱/۳/۲۶ و اصلاحات بعدی آن در سالهای ۱۳۹۷ و ۱۴۰۲ به شرح ذیل تعیین و از تاریخ ۱۴۰۴/۰۱/۰۱ مبنای دریافت حق بیمه و ارایه تعهدات قانونی تعیین می‌گردد.

الف) رانندگان بین شهری:

رانندگان وانت بار، سواری، مینی‌بوس، کامیونت و ...	رانندگان اتوبوس، کامیون و ...
۱/۳۵ برابر حداقل دستمزد	۱/۶۵ برابر حداقل دستمزد

ب) رانندگان درون شهری:

رانندگان حمل بار	رانندگان حمل مسافر (سواری، مینی بوس و ...)	رانندگان اتوبوس درون شهری
۱/۱ برابر حداقل دستمزد	۱/۱ برابر حداقل دستمزد	۱/۱ برابر حداقل دستمزد

با توجه به مراتب فوق دستمزد مقطوع روزانه رانندگان مشمول قانون بیمه اجتماعی رانندگان حمل و نقل بار و مسافر بین شهری (ضریب ۱/۶۵) معادل ۵/۷۱۵/۰۳۲ ریال، بابت رانندگان مینی‌بوس و سواری (ضریب ۱/۳۵) معادل ۴/۶۷۵/۹۳۶ ریال، سایر رانندگان و رانندگان تاکسی، وانت بار و مینی بوس درون شهری (ضریب ۱/۱) معادل ۳/۸۱۰/۰۲۲ ریال تعیین می‌گردد.





سازمان تامین اجتماعی
مدیرعامل

بسم تعالی

وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی

تاریخ: ۱۴۰۴/۰۱/۱۷

شماره: ۱۰۰۰/۱۴۰۴/۱۹۳

پوست: دارد

«بخشنامه»

۱۰- ضرایب دستمزد مقطوع کارگران ساختمانی موضوع «بند (۳) دوهزار و یکصد و یازدهمین» صورتجلسه مورخ ۱۴۰۲/۰۶/۱۴ هیات مدیره محترم سازمان، به شرح ذیل تعیین و از تاریخ ۱۴۰۴/۱/۱ مبنای دریافت حق بیمه و تعهدات قانونی قرار می‌گیرد.

(الف)- کارگر درجه یک (کارگر ماهر، استادکار) ۱/۹ برابر حداقل دستمزد

(ب)- کارگر درجه دو (کارگر نیمه ماهر، کمک استادکار) ۱/۶ برابر حداقل دستمزد

(ج)- کارگر درجه سه (کارگر عمومی) ۱/۳ برابر حداقل دستمزد

با توجه به بند فوق حق بیمه کارگران ساختمانی می‌بایست براساس سطح مهارت اعلام شده در کارت مهارت فنی آنان و براساس دستمزد مقطوع روزانه شغل مربوطه با اعمال ضرایب ۱/۳، ۱/۶، ۱/۹ برابر حداقل دستمزد (به ترتیب ۴/۵۰۲/۷۵۲، ۵/۵۴۱/۸۵۰ و ۶/۵۸۰/۹۴۶) ریال براساس سطح مهارت کارگران مزبور و با رعایت مصوبات هیات مدیره محاسبه و وصول گردد.

۱۱- با عنایت به مصوبات شورای عالی تامین اجتماعی و هیات امنای محترم سازمان تامین اجتماعی، حداکثر دستمزد روزانه مشمول کسر حق بیمه از ابتدای سال جاری ۷ برابر حداقل دستمزد روزانه تعیین و رعایت موضوع حسب مورد در ماه‌های ۳۱، ۳۰ و ۲۹ روزه الزامی می‌باشد.

۱۲- مرکز فناوری اطلاعات، آمار و محاسبات می‌بایست حداکثر ظرف مدت یک هفته پس از صدور این بخشنامه تمهیدات لازم را بمنظور بروزرسانی نرم‌افزارهای موجود و طراحی و پیاده سازی سایر نرم‌افزارهای مورد نیاز را با همکاری شرکت مشاور مدیریت و خدمات ماشینی تامین فراهم نمایند.

مسئول حسن اجرای مفاد این بخشنامه، مدیران ستادی، مدیران کل، معاونین، روسای ادارات کل استانها و مسئولین ذیربط در واحدهای اجرایی خواهند بود.

مصطفی سالاری

تازه های حسابداری

ACCPress.com



ش.ش: ۱۱۷۹۱۴۶۵۸

تهران، خیابان آزادی، پلاک ۳۵۹، کدپستی: ۱۴۵۷۹۶۵۵۹۵، تلفن: ۶۴۵۰۱



شماره: ۲۳۱۷۱۱

تاریخ: ۱۴۰۳/۱۲/۲۸

ساعت: ۱۴:۴۴

پیوست: ندارد



جمهوری اسلامی ایران
وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی
بسمه تعالی

وزیر

«بخشنامه»

شورای عالی کار با حضور نمایندگان سه گروه (دولت، کارفرمایان و کارگران) در جلسه مورخ ۱۴۰۳/۱۲/۲۵ پس از بحث و بررسی راجع به تعیین حداقل مزد سال ۱۴۰۴، در اجرای ماده (۴۱) قانون کار موارد زیر را به اجماع و اتفاق آرا مورد تصویب قرار داد.

۱- از اول سال ۱۴۰۴ حداقل مزد روزانه با نرخ یکسان برای کلیه کارگران مشمول قانون کار (اعم از قرارداد کار دائم یا موقت) مبلغ روزانه ۳.۴۶۳.۶۵۶ ریال (سه میلیون و چهارصد و شصت و سه هزار و ششصد و پنجاه و شش ریال) تعیین می‌گردد. همچنین از اول سال ۱۴۰۴ سایر سطوح مزدی نیز روزانه ۳۲ درصد مزد ثابت یا مزد مبنا (موضوع ماده ۳۶ قانون کار) به اضافه روزانه ۳۱۰.۵۳۵ ریال به نسبت آخرین مزد در سال ۱۴۰۳ افزایش می‌یابد. تبصره: با اعمال افزایش این بند مزد شغل کارگران مشمول طرح‌های طبقه‌بندی مشاغل مصوب وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی و نیز مزد ثابت سایر کارگران نباید از مبلغ روزانه ۳.۴۶۳.۶۵۶ ریال (سه میلیون و چهارصد و شصت و سه هزار و ششصد و پنجاه و شش ریال) بند (۱) کمتر شود.

۲- به کارگرانی که در سال ۱۴۰۴ دارای یک سال سابقه کار شده یا یک سال از دریافت آخرین پایه سنواتی آنان گذشته باشد، روزانه مبلغ ۹۴.۰۰۰ ریال نیز به عنوان پایه (سنوات) پرداخت خواهد شد.

تبصره ۱: پرداخت مبلغ مربوط به پایه سنواتی کارگران مشمول طرح‌های طبقه‌بندی مشاغل مصوب وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی با در نظر گرفتن رقم فوق الذکر برای گروه یک با توجه به دستورالعمل و جدول اعلامی توسط اداره کل روابط کار، جبران خدمت و بیمه بیکاری صورت می‌گیرد.

تبصره ۲: به کارگران فصلی به نسبت مدت کارکردشان در سال ۱۴۰۳، میزان مقرر در این بند یا تبصره یک آن حسب مورد تعلق خواهد گرفت.

تبصره ۳: بر اساس مصوبه مورخ ۱۴۰۳/۱۲/۲۵ شورای عالی کار و در راستای تقویت مهارت محوری و بهره‌مندی تمامی کارگران و در نتیجه رضایت‌مندی کارگران با سابقه، از ابتدای سال ۱۴۰۴ همه کارگران دارای قرارداد کار دائم و موقت مشمول قانون کار که دارای یک سال سابقه کار شده و یا یک سال از دریافت آخرین پایه (سنوات) آنان در همان کارگاه گذشته باشد، اعم از اینکه حق سنوات یا مزایای پایان کار خود را تسویه حساب کرده باشند یا خیر، مشمول دریافت پایه (سنوات) خواهند بود.

شماره: ۲۳۱۷۱۱
تاریخ: ۱۴۰۳/۱۲/۲۸
ساعت: ۱۴:۴۴
پیوست: ندارد



جمهوری اسلامی ایران
وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی
بسمه تعالی

وزیر

- ۳- بر اساس مصوبه مورخ ۱۳۸۷/۷/۲۱ شورای عالی کار و در جهت افزایش رضایت‌مندی کارگران و کارفرمایان و به منظور تثبیت و تسری به تمامی کارگران، اعم از دائم و موقت مقرر شد از ابتدای سال ۱۴۰۴ کمک هزینه اقلام مصرفی خانوار به عنوان مزایای رفاهی و انگیزه ای موضوع تبصره (۳) ماده ۳۶ قانون کار بابت هر کارگر (اعم از متاهل یا مجرد) ماهانه مبلغ ۲۲.۰۰۰.۰۰۰ ریال از سوی کارفرمایان به آنان پرداخت گردد.
- ۴- مبلغ کمک هزینه مسکن کارگری مطابق سال گذشته ماهانه ۹.۰۰۰.۰۰۰ ریال (نه میلیون ریال) می‌باشد تا از فروردین ماه سال ۱۴۰۴ توسط کارفرمایان پرداخت شود.
- ۵- مبلغ حق تاهل ماهانه ۵.۰۰۰.۰۰۰ ریال (پنج میلیون ریال) برای کارگران متاهل اعم از مرد یا زن می‌باشد که از فروردین ماه سال ۱۴۰۴ از سوی کارفرمایان پرداخت شود.
- ۶- ضوابط مربوط به چگونگی نحوه اعمال افزایش مقرر در بند (۱) و تبصره یک بند (۲) در کارگاه‌هایی که دارای طرح طبقه‌بندی مشاغل می‌باشند و نیز در مورد کارگران کارمزدی و هم چنین چگونگی ارتقاء طبقه شغلی به موجب دستورالعمل‌های اداره کل روابط کار، جبران خدمت و بیمه بیکاری خواهد بود.
- ۷- مقررات این مصوبه شامل حال دانش‌آموزان و دانشجویانی که در ایام تعطیلات تابستانی در سال ۱۴۰۴ به طور موقت در کارگاه‌ها اشتغال می‌یابند، نخواهد شد.
- ۸- واحدهای مشمول قانون کار به منظور ایجاد رابطه هر چه بیشتر مزد و مزایا با بهره‌وری و تولید و ایجاد انگیزه بیشتر در بین کارکنان خود، علاوه بر اجرای این مصوبه می‌توانند نسبت به افزایش و برقراری مزد و مزایا در قالب موافقت‌نامه‌های کارگاهی و پیمان‌های دسته جمعی و پس از تأیید وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی اقدام نمایند.

احمد میدری



دستورالعمل نحوه اجرای مصوبه مورخ ۱۴۰۳/۱۲/۲۵ شورای عالی کار در مورد کارگاه هایی که دارای طرح طبقه بندی مشاغل مصوب وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی می باشند

در اجرای بند ۶ بخشنامه شماره ۲۳۱۷۱۱ مورخ ۱۴۰۳/۱۲/۲۸ وزیر محترم تعاون، کار و رفاه اجتماعی موضوع مصوبه مورخ ۱۴۰۳/۱۲/۲۵ شورای عالی کار، نحوه اجرای مصوبه مزبور را در کارگاه های دارای طرح طبقه بندی مشاغل مصوب وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی اعلام می دارد:

الف: نحوه اجرای بند یک بخشنامه راجع به افزایش مزد مبنا

به مزد شغل تمامی کارگران از ابتدای سال ۱۴۰۴ روزانه ۳۲ درصد (به نسبت آخرین مزد شغل آنان در سال ۱۴۰۳) به اضافه روزانه ۳۱۰۵۳۵ ریال اضافه می شود. به عبارت دیگر:

$$\text{مزد شغل روزانه در سال } ۱۴۰۴ = ۳۱۰۵۳۵ + (۱/۳۲ \times \text{آخرین مزد شغل روزانه در سال } ۱۴۰۳)$$

تبصره ۱: با توجه به تکلیف مقرر در تبصره بند یک بخشنامه، چنانچه مزد شغل حاصل از اعمال افزایشات فوق الذکر کمتر از ۳۴۶۳۶۵۶ ریال در روز شود، مبلغ ۳۴۶۳۶۵۶ ریال ملاک خواهد بود.

تبصره ۲: به سایر عناصری که بر طبق دستورالعمل اجرایی طرح های طبقه بندی یا عرف و رویه کارگاه جزء مزد تلقی شده و تا پایان سال ۱۴۰۳ برقرار گردیده اند (علاوه بر افزایشی که بر روی مزد شغل ها ایجاد می شود) بایستی از اول سال ۱۴۰۴ معادل ۳۲ درصد اضافه شود. از قبیل مزد رتبه، حق پست، مزایای سختی کار، مزایای ماندگاری پست، مزد سنوات گذشته (تا پایان سال ۱۴۰۳) و نظایر آن ها.

تبصره ۳: هم چنین در اجرای بند ۱ بخشنامه، ضرایب جداول مزدی طرح های طبقه بندی مشاغل معادل ۳۲ درصد نسبت به ضرایب سال گذشته (سال ۱۴۰۳) از ابتدای سال ۱۴۰۴ افزایش خواهد یافت.

ضمناً ضرایب مذکور ملاک تعیین مزد رتبه، مزایای حق پست، مزایای سختی کار، مزایای ماندگاری و غیره (برای کارگاه هایی که دارای چنین مزایایی طبق طرح طبقه بندی مشاغل می باشند) در سال ۱۴۰۴ خواهد بود.

ب: نحوه اجرای تبصره ۱ بند ۲ بخشنامه راجع به نرخ پایه سنوات در سال ۱۴۰۴

جدول مزد سنوات در گروه های بیست گانه در سال ۱۴۰۴ به شرح ذیل است که در اجرای تبصره یک بند ۲ بخشنامه شماره ۲۳۱۷۱۱ مورخ ۱۴۰۳/۱۲/۲۸ در مورد کارگرانی که از ۱۴۰۴/۱/۱ به بعد دارای یک سال سابقه خدمت باشند و یا یک سال از آخرین ترفیع آنان سپری شده باشد، متناسب با گروه شغلی مربوط معادل ریالی یک پایه با نرخ مقرر برقرار می شود.

تبصره ۱۰: مزد سنوات (پایه) که در اجرای مصوبه اخیر شورای عالی کار در سال ۱۴۰۴ و طبق جدول موضوع این بند داده می شود، مشمول افزایش ۳۲ درصد نمی شود.



جدول نرخ پایه (سنوات) در گروه های بیست گانه - (ارقام ریال در روز)

گروه	۱	۲	۳	۴	۵	۶	۷	۸	۹	۱۰
نرخ پایه	۹۴۰۰۰	۹۴۲۰۰	۹۴۴۰۰	۹۴۶۰۰	۹۴۸۰۰	۹۵۰۰۰	۹۵۲۰۰	۹۵۴۰۰	۹۵۶۰۰	۹۵۸۰۰
گروه	۱۱	۱۲	۱۳	۱۴	۱۵	۱۶	۱۷	۱۸	۱۹	۲۰
نرخ پایه	۹۶۰۰۰	۹۶۴۰۰	۹۶۸۰۰	۹۷۲۰۰	۹۷۶۰۰	۹۸۰۰۰	۹۸۴۰۰	۹۸۸۰۰	۹۹۲۰۰	۹۹۶۰۰

تبصره ۲: در اجرای تبصره ۳ بند ۲ بخشنامه شماره ۲۳۱۷۱۱ مورخ ۱۴۰۳/۱۲/۲۸ از ابتدای سال ۱۴۰۴ همه کارگران دارای قرارداد دائم و موقت مشمول قانون کار که دارای یک سال سابقه کار شده و یا یک سال از دریافت آخرین پایه (سنوات) آنان در همان کارگاه گذشته باشد، اعم از این که حق سنوات یا مزایای پایان کار خود را تسویه حساب کرده باشند یا خیر، مشمول دریافت پایه (سنوات) خواهند بود.

ج: نحوه اجرای بند ۶ بخشنامه راجع به افزایش مزد ناشی از ارتقاء:

در واحدهایی که دارای طرح طبقه بندی مشاغل مصوب وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی می باشند، نحوه ارتقاء شغل کارکنان و احتساب افزایش مزد ناشی از آن، مطابق ضوابط مندرج در دستورالعمل اجرایی طرح طبقه بندی مشاغل خواهد بود.

در کارگاه هایی که فاقد طرح طبقه بندی مشاغل مصوب می باشند، اضافه مزد ناشی از ارتقاء بایستی برابر ضوابط مزدی یا رویه های متداول کارگاه در گذشته تعیین و پرداخت شود.

احمد غریبی

مدیرکل روابط کار، جبران خدمت و بیمه بیکاری



دستورالعمل نحوه اجرای مصوبه مورخ ۱۴۰۳/۱۲/۲۵ شورای عالی کار در مورد کارگران کارمزدی دائم و موقت

در اجرای بند ۶ بخشنامه شماره ۲۳۱۷۱۱ مورخ ۱۴۰۳/۱۲/۲۸ وزیر محترم تعاون، کار و رفاه اجتماعی موضوع مصوبه مورخ ۱۴۰۳/۱۲/۲۵ شورای عالی کار، بدینوسیله نحوه اجرای بخشنامه مذکور را در مورد کارگران کارمزدی اعلام می نماید:

۱- نحوه اعمال ۳۲ درصد افزایش بند ۱ بخشنامه

نرخ های کارمزدی در سال ۱۴۰۴ (به نسبت آخرین کارمزد در سال ۱۴۰۳) در مورد کارگران کارمزدی (اعم از موقت یا دائم) به ماخذ ۳۲ درصد افزایش می یابند. در صورتی که کارگران دارای بخش ثابت مزد (علاوه بر کارمزد) باشند، این بخش نیز بایستی ۳۲ درصد افزایش یابد.

تبصره ۱: چنانچه نرخ یا ملاک های کارمزدی تابع قسمت ثابت مزد بوده و یا به عبارت دیگر به صورت درصدی از قسمت ثابت مزد تعیین شده باشند، در این صورت تنها بخش ثابت مزد مشمول ۳۲ درصد افزایش خواهد گردید. (زیرا با این عمل نرخ یا ملاک های کارمزدی نیز به دلیل تبعیت از قسمت مذکور خودبخود دستخوش افزایش خواهد شد).

تبصره ۲: در صورتی که مجموع دریافتی کارگران بابت افزایش مزد کمتر از ۳۴۶۳۶۵۶ ریال در روز گردد، ملاک محاسبه و پرداخت آن به کارگران کارمزدی همان ۳۴۶۳۶۵۶ ریال خواهد بود.

۲- چگونگی اعمال افزایش رقم ثابت موضوع بند ۱ بخشنامه

علاوه بر افزایش ۳۲ درصد بر روی قسمت ثابت مزد، قسمت مذکور در سال ۱۴۰۴ روزانه ۳۱۰۵۳۵ ریال دیگر نیز افزایش خواهد یافت و در صورتی که کارگران فاقد قسمت ثابت مزد باشند در سال ۱۴۰۴ روزانه ۳۱۰۵۳۵ ریال در اجرای مصوبه شورای عالی کار به صورت ثابت در مورد آنان برقرار خواهد گردید.

تبصره ۳: در صورتی که مجموع دریافتی کارگران بابت بخش ثابت و متغیر مزد کمتر از ۳۴۶۳۶۵۶ ریال در روز گردد، ملاک محاسبه و پرداخت آن به کارگران کارمزدی همان ۳۴۶۳۶۵۶ ریال خواهد بود.

۳- اعطای مزد سنوات:

علاوه بر افزایش کارمزد، کارگران کارمزدی نیز بر حسب آن که مشمول طرح طبقه بندی مشاغل باشند یا خیر، حسب مورد و مطابق دستورالعمل های ذی ربط از پایه سنواتی موضوع بند ۲ بخشنامه شماره ۲۳۱۷۱۱ مورخ ۱۴۰۳/۱۲/۲۸ وزیر محترم تعاون، کار و رفاه اجتماعی برخوردار خواهند شد.

احمد غریبی

مدیر کل روابط کار، جبران خدمت و بیمه بیکاری

تازه های حسابداری

ACCPress.com



www.mcls.gov.ir

اداره کل روابط کار، جبران خدمت و بیمه بیکاری

جدول احتساب مزد سنوات تا پایان سال ۱۴۰۳

موضوع ماده ۵ دستورالعمل اجرائی طرح طبقه‌بندی مشاغل برای تطبیق کارکنان در سال ۱۴۰۴ (ارقام به ریال در روز)

ماه سال	۰	۱	۲	۳	۴	۵	۶	۷	۸	۹	۱۰	۱۱
	۰	۷۸۳۳	۱۵۶۶۷	۲۳۵۰۰	۳۱۳۳۳	۳۹۱۶۷	۴۷۰۰۰	۵۴۸۳۳	۶۲۶۶۷	۷۰۵۰۰	۷۸۳۳۳	۸۶۱۶۷
۱	۹۴۰۰۰	۱۰۱۷۰۰	۱۰۹۴۰۰	۱۱۷۱۰۰	۱۲۴۸۰۰	۱۳۲۵۰۰	۱۴۰۲۰۰	۱۴۷۹۰۰	۱۵۵۶۰۰	۱۶۳۳۰۰	۱۷۱۰۰۰	۱۷۸۷۰۰
۲	۱۸۶۴۰۰	۱۹۵۷۹۳	۲۰۵۱۸۹	۲۱۴۵۸۲	۲۲۳۹۷۵	۲۳۳۳۷۱	۲۴۲۷۶۴	۲۵۲۱۵۷	۲۶۱۵۵۳	۲۷۰۹۴۶	۲۸۰۳۳۹	۲۸۹۷۳۵
۳	۲۹۹۱۲۸	۳۱۰۴۹۵	۳۲۱۸۶۲	۳۳۳۲۲۹	۳۴۴۵۹۴	۳۵۵۹۶۲	۳۶۷۳۲۸	۳۷۸۶۹۵	۳۹۰۰۶۳	۴۰۱۴۲۹	۴۱۲۷۹۵	۴۲۴۱۶۲
۴	۴۳۵۵۲۹	۴۴۵۹۸۷	۴۵۶۴۴۴	۴۶۶۹۰۱	۴۷۷۳۶۰	۴۸۷۸۱۷	۴۹۸۲۷۵	۵۰۸۷۲۹	۵۱۹۱۸۸	۵۲۹۶۴۵	۵۴۰۱۰۳	۵۵۰۵۶۲
۵	۵۶۱۰۱۷	۵۷۰۴۲۹	۵۷۹۸۴۴	۵۸۹۲۵۳	۵۹۸۶۶۴	۶۰۸۰۷۷	۶۱۷۴۸۸	۶۲۶۸۹۷	۶۳۶۳۱۰	۶۴۵۷۲۳	۶۵۵۱۳۵	۶۶۴۵۴۴
۶	۶۷۳۹۵۸	۶۸۱۵۳۲	۶۸۹۱۱۳	۶۹۶۶۸۶	۷۰۴۲۶۵	۷۱۱۸۳۹	۷۱۹۴۱۶	۷۲۶۹۹۱	۷۳۴۵۶۶	۷۴۲۱۴۴	۷۴۹۷۲۱	۷۵۷۲۹۶
۷	۷۶۴۸۱۳	۷۷۱۱۱۰	۷۷۷۳۴۴	۷۸۳۵۸۹	۷۸۹۸۲۵	۷۹۶۰۶۰	۸۰۲۲۹۹	۸۰۸۵۳۶	۸۱۴۷۷۰	۸۲۱۰۱۲	۸۲۷۲۵۱	۸۳۳۴۸۶
۸	۸۳۹۷۲۲	۸۴۶۶۱۳	۸۵۳۴۹۲	۸۶۰۳۸۳	۸۶۷۲۷۱	۸۷۴۱۵۳	۸۸۱۰۴۱	۸۸۷۹۲۷	۸۹۴۸۱۰	۹۰۱۶۹۷	۹۰۸۵۸۹	۹۱۵۴۶۹
۹	۹۲۲۳۵۹	۹۲۶۸۹۴	۹۳۱۴۳۴	۹۳۵۹۶۹	۹۴۰۵۰۵	۹۴۵۰۴۵	۹۴۹۵۷۶	۹۵۴۱۱۳	۹۵۸۶۵۳	۹۶۳۱۹۰	۹۶۷۷۲۴	۹۷۲۲۶۳
۱۰	۹۷۶۷۹۹	۹۸۱۹۶۹	۹۸۷۱۴۴	۹۹۲۳۱۵	۹۹۷۴۹۰	۱۰۰۲۶۶۰	۱۰۰۷۸۲۹	۱۰۱۳۰۰۴	۱۰۱۸۱۷۴	۱۰۲۳۳۴۶	۱۰۲۸۵۲۰	۱۰۳۳۶۹۱
۱۱	۱۰۳۸۸۶۰	۱۰۴۱۸۹۳	۱۰۴۴۹۱۲	۱۰۴۷۹۴۰	۱۰۵۰۹۶۷	۱۰۵۳۹۸۸	۱۰۵۷۰۱۷	۱۰۶۰۰۴۷	۱۰۶۳۰۶۶	۱۰۶۶۰۹۴	۱۰۶۹۱۲۴	۱۰۷۲۱۴۱
۱۲	۱۰۷۵۱۶۸	۱۰۷۷۲۰۵	۱۰۷۹۲۳۶	۱۰۸۱۲۷۰	۱۰۸۳۳۰۴	۱۰۸۵۳۳۸	۱۰۸۷۳۶۷	۱۰۸۹۴۰۳	۱۰۹۱۴۳۶	۱۰۹۳۴۷۲	۱۰۹۵۵۰۵	۱۰۹۷۵۳۵
۱۳	۱۰۹۹۵۶۸	۱۱۰۱۴۳۱	۱۱۰۳۲۹۸	۱۱۰۵۱۶۱	۱۱۰۷۰۲۱	۱۱۰۸۸۹۴	۱۱۱۰۷۵۰	۱۱۱۲۶۱۵	۱۱۱۴۴۸۳	۱۱۱۶۳۴۰	۱۱۱۸۲۰۵	۱۱۲۰۰۷۴
۱۴	۱۱۲۱۹۳۴	۱۱۲۳۵۳۴	۱۱۲۵۱۲۲	۱۱۲۶۷۲۰	۱۱۲۸۳۱۸	۱۱۲۹۹۱۱	۱۱۳۱۵۰۸	۱۱۳۳۱۰۴	۱۱۳۴۶۹۳	۱۱۳۶۲۹۳	۱۱۳۷۸۸۹	۱۱۳۹۴۷۸
۱۵	۱۱۴۱۰۸۱	۱۱۴۲۷۷۲	۱۱۴۴۴۵۹	۱۱۴۶۱۵۴	۱۱۴۷۸۴۴	۱۱۴۹۵۳۴	۱۱۵۱۲۲۶	۱۱۵۲۹۲۲	۱۱۵۴۶۰۳	۱۱۵۶۳۰۰	۱۱۵۷۹۹۷	۱۱۵۹۶۷۷
۱۶	۱۱۶۱۳۷۳	۱۱۶۲۵۰۶	۱۱۶۳۶۲۹	۱۱۶۴۷۶۲	۱۱۶۵۸۸۹	۱۱۶۷۰۱۹	۱۱۶۸۱۴۶	۱۱۶۹۲۷۶	۱۱۷۰۴۰۵	۱۱۷۱۵۳۴	۱۱۷۲۶۶۷	۱۱۷۳۷۹۰
۱۷	۱۱۷۴۹۴۴	۱۱۷۶۱۲۹	۱۱۷۷۳۱۵	۱۱۷۸۵۰۰	۱۱۷۹۶۸۷	۱۱۸۰۸۷۱	۱۱۸۲۰۵۸	۱۱۸۳۲۴۶	۱۱۸۴۴۲۸	۱۱۸۵۶۱۵	۱۱۸۶۷۹۸	۱۱۸۷۹۸۷
۱۸	۱۱۸۹۱۹۳	۱۱۹۰۴۳۶	۱۱۹۱۶۸۳	۱۱۹۲۹۲۶	۱۱۹۴۱۷۴	۱۱۹۵۴۱۶	۱۱۹۶۶۶۳	۱۱۹۷۹۰۷	۱۱۹۹۱۵۳	۱۲۰۰۳۹۵	۱۲۰۱۶۴۵	۱۲۰۲۸۸۴
۱۹	۱۲۰۴۱۵۶	۱۲۰۵۵۲۲	۱۲۰۶۸۹۶	۱۲۰۸۲۶۳	۱۲۰۹۶۳۵	۱۲۱۱۰۰۱	۱۲۱۲۳۷۱	۱۲۱۳۷۴۰	۱۲۱۵۱۰۸	۱۲۱۶۴۸۳	۱۲۱۷۸۴۸	۱۲۱۹۲۱۸
۲۰	۱۲۲۰۶۱۵	۱۲۲۱۸۴۸	۱۲۲۳۰۷۹	۱۲۲۴۳۰۹	۱۲۲۵۵۳۸	۱۲۲۶۷۶۹	۱۲۲۸۰۰۱	۱۲۲۹۲۳۰	۱۲۳۰۴۶۱	۱۲۳۱۶۹۱	۱۲۳۲۹۲۴	۱۲۳۴۱۵۴
۲۱	۱۲۳۵۳۸۶	۱۲۳۶۴۷۳	۱۲۳۷۵۶۰	۱۲۳۸۶۴۹	۱۲۳۹۷۳۱	۱۲۴۰۸۱۷	۱۲۴۱۹۰۲	۱۲۴۲۹۹۳	۱۲۴۴۰۷۴	۱۲۴۵۱۶۴	۱۲۴۶۲۴۹	۱۲۴۷۳۳۷
۲۲	۱۲۴۸۴۲۲	۱۲۴۹۲۷۷	۱۲۵۰۱۳۰	۱۲۵۰۹۸۷	۱۲۵۱۸۵۶	۱۲۵۲۷۰۹	۱۲۵۳۵۶۳	۱۲۵۴۴۱۹	۱۲۵۵۲۷۳	۱۲۵۶۱۲۵	۱۲۵۶۹۹۵	۱۲۵۷۸۳۷
۲۳	۱۲۵۸۷۰۵	۱۲۵۹۴۳۱	۱۲۶۰۱۸۳	۱۲۶۰۹۰۹	۱۲۶۱۶۴۴	۱۲۶۲۳۸۳	۱۲۶۳۱۲۰	۱۲۶۳۸۴۶	۱۲۶۴۵۸۵	۱۲۶۵۳۲۳	۱۲۶۶۰۴۶	۱۲۶۶۸۰۳
۲۴	۱۲۶۷۵۲۱	۱۲۶۸۱۴۸	۱۲۶۸۷۷۱	۱۲۶۹۳۹۴	۱۲۷۰۰۱۷	۱۲۷۰۶۴۳	۱۲۷۱۲۶۰	۱۲۷۱۸۷۳	۱۲۷۲۴۹۲	۱۲۷۳۱۱۵	۱۲۷۳۷۷۰	۱۲۷۴۳۷۷
۲۵	۱۲۷۵۰۰۰	۱۲۷۵۵۳۶	۱۲۷۶۰۴۰	۱۲۷۶۵۹۱	۱۲۷۷۰۸۶	۱۲۷۷۶۳۶	۱۲۷۸۱۷۳	۱۲۷۸۷۰۷	۱۲۷۹۲۱۱	۱۲۷۹۷۴۹	۱۲۸۰۲۸۵	۱۲۸۰۸۲۳
۲۶	۱۲۸۱۳۲۷	۱۲۸۱۶۴۹	۱۲۸۱۹۷۸	۱۲۸۲۲۹۸	۱۲۸۲۶۱۹	۱۲۸۲۹۳۳	۱۲۸۳۲۵۳	۱۲۸۳۵۵۶	۱۲۸۳۸۷۸	۱۲۸۴۲۲۴	۱۲۸۴۵۷۴	۱۲۸۴۹۳۴
۲۷	۱۲۸۵۱۹۶	۱۲۸۵۴۵۶	۱۲۸۵۷۳۳	۱۲۸۵۹۹۴	۱۲۸۶۲۶۵	۱۲۸۶۵۵۸	۱۲۸۶۸۱۸	۱۲۸۷۰۹۱	۱۲۸۷۳۶۷	۱۲۸۷۶۴۴	۱۲۸۷۹۳۳	۱۲۸۸۲۲۲
۲۸	۱۲۸۸۴۶۸	۱۲۸۸۷۴۳	۱۲۸۹۰۲۰	۱۲۸۹۲۹۴	۱۲۸۹۵۵۴	۱۲۸۹۸۱۶	۱۲۹۰۰۹۳	۱۲۹۰۳۶۴	۱۲۹۰۶۳۹	۱۲۹۰۹۱۷	۱۲۹۱۱۹۱	۱۲۹۱۴۶۸
۲۹	۱۲۹۱۷۷۲	۱۲۹۲۱۰۲	۱۲۹۲۴۳۶	۱۲۹۲۷۵۷	۱۲۹۳۰۸۸	۱۲۹۳۴۲۵	۱۲۹۳۷۵۳	۱۲۹۴۰۹۱	۱۲۹۴۴۲۱	۱۲۹۴۷۷۰	۱۲۹۵۱۰۲	۱۲۹۵۴۳۶
۳۰	۱۲۹۵۷۶۸	۱۲۹۶۰۵۸	۱۲۹۶۳۴۸	۱۲۹۶۶۲۴	۱۲۹۶۹۱۱	۱۲۹۷۲۰۱	۱۲۹۷۴۶۵	۱۲۹۷۷۵۲	۱۲۹۸۰۲۹	۱۲۹۸۳۱۷	۱۲۹۸۶۰۶	۱۲۹۸۸۹۹

میزان حداقل حقوق و مزایای کارگران مشمول قانون کار در سال ۱۴۰۴

حداقل دستمزد (روزانه)	۳,۴۶۳,۶۵۶ ریال
حداقل حقوق ماهانه (۳۰ روز)	۱۰۳,۹۰۹,۶۸۰ ریال
کمک هزینه اقلام مصرفی خانوار (بن کارگری) (ماهانه)	۲۲,۰۰۰,۰۰۰ ریال
کمک هزینه مسکن ماهانه	۹,۰۰۰,۰۰۰ ریال
کمک هزینه عائله مندی (حق اولاد) برای هر فرزند (ماهانه)	۱۰,۳۹۰,۹۶۸ ریال
پایه سنواتی (روزانه)	۹۴,۰۰۰ ریال
حق تاهل (ماهانه) (اعم از مرد و زن)	۵,۰۰۰,۰۰۰ ریال

توضیحات:

از اول سال ۱۴۰۴ سایر سطوح مزدی به مآخذ روزانه ۳۲ درصد به اضافه روزانه مبلغ ۳۱۰۵۳۵ ریال افزایش می یابد.

*** بخشنامه مزد سال جاری و دستورالعمل های تبعی آن در درگاه اینترنتی (پرتال) وزارت تعاون کار و رفاه اجتماعی به نشانی: www.mcls.gov.ir و تارنمای (وب سایت) اداره کل روابط کار، جبران خدمت و بیمه بیکاری به نشانی: <http://rkj.mcls.gov.ir> در دسترس قرار داده شده است.**



میسوری اسلامی ہیران

وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی

معاونت روابط کار



و سرخانہ شورامی عالی کار

[illegible]

تاریخ: ۰۰۰-۰۰۰ ۰۰۰-۰۰۰ ۰۰۰۰ ۰۰۰ ۰۰۰ ۰۰۰

000 0000 000 000 000 000 000 | **مكتبة**

اره دعوت نامه:	تاریخ دعوت نامه: ۱۴۰۳/۱۲/۲۲	مکان برگزاری: وزارت تعاون کار و رفاه اجتماعی
اره جلسه: ۳۳۵	تاریخ جلسه: ۱۴۰۳/۱۲/۲۵	ساعت شروع: ۱۶:۰۰ ساعت پایان: ۱۸:۰۰

۴. مبلغ کمک هزینه افلام مصروفی خوار و حفظ قدرت حرمه به عنوان مرابضای رفاهی و انگیزه ای ای موضوع تصویر ۲ ماده ۳۶ قانون کار معافانه منع ۲۲۰۰۰۰۰۰ ریال (به حرف بست و دو میلیون ریال از سوی کارفرمایان پرداخت می شود
۵. مبلغ کمک هزینه مسکن کارگری بدون تسهیلات معافانه ۹۰۰۰۰۰۰ ریال (به مليون ریال) می باشد که از هر و دس ماه سال ۱۴۰۹ توسط کارفرمایان پرداخت می شود
۶. نحوه احضاری این مصوبه در مورد کارگران کارمندی بر اساس دستورالعمل اداره کن روابط کار، حصران خدمت و سیمه بکناری خواهد بود
۷. مبلغ حق تغذیه معافانه ۵۰۰۰۰۰۰۰ ریال (پنج مليون ریال) برای کارگران معافان امو از مرد سا رر از سوی کارفرمایان پرداخت می شود
۸. این مصوبه شامل دانشجویان و دانش آموزانی که در تعطیلات تفریحی در واحد های مشمول قانون کار ساغل می شوند، نخواهد بود
۹. کارفرمایانی که خواهند بستر از مقررات این مصوبه به کارگران خود میبایستی را بپردازند سا رعایت اصول بهره وری در قالب توافق مطرح و در صورت موافقت وزارت تعاون کار و رفاه اجتماعی مجاز خواهند بود

به یادک صلوات در ساعت یک باعداد پایان یافت.

تازه های حسابداری

ACCPress.com



نمایندگان کارفرما اسفندیار مجتهد انگریزان ۱۴۰۵/۱۲/۲۵ داود جوانی	نمایندگان کارگران علی محمدی احمد رضا معینی ابن اسدی	نمایندگان دولت احمد سعیدی وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی و رئیس شورای عالی کار سید محمد اناباک وزیر صنعت، معدن و تجارت سید رحمت الله اکرمی سرپرست وزارت امور اقتصادی و دارایی فرزانه انصاری رئیس سازمان ملی استاندارد ایران
--	---	--

۱۴.۳ ۲۰ ۱۲